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Říkaly si mezi sebou: „Kdo nám odvalí kámen od vchodu do hrobu?“  
      Ale když vzhlédly, viděly, že kámen je odvalen.   

                                                                                          (Markovo evangelium 16,3-4) 
     

VELIKONOCE  
už svým jménem dávají znát, že se něco důležitého stalo v noci. 
V té první veliké noci vyvedl Mojžíš izraelský národ z egyptského otroctví. Dodnes 
Židé slaví tento „hod beránka“, jehož krví museli pomazat veřeje dveří, aby je 
pominul Boží anděl při pobíjení prvorozených. Pak mohli opustit zemi otroctví jako 
svobodní lidé.  
Také Ježíš slavil „hod beránka“, ale sám se vlastně novým Beránkem stal. Jeho smrt, 
jeho prolitá krev umožňuje i nám vyjít z otroctví. Vládne-li nad námi Kristus, nemá na 
nás nárok ani hřích ani smrt. Díky Kristově oběti jsme osvobozeni od vlády zla, 
strachu a beznaděje. 

Přeji Vám naplněné prožití velikonočního času.  
Na osobní setkání s Vámi se těší Vaše farářka  

Lidi se scházejí, farář jde dlouhé hodiny do kopců, potí se, nese těžkou Bibli: všechno je 
připraveno, kdesi v malé kapličce všichni drží v rukou svíce, aby je v ten pravý okamžik - 
„až přijde to pravé slovo" - zapálili. Čekají, až začne vycházet slunce. 
Napětí, všichni se potí, už jsou pomalu nervózní a neklidní. A tu vrazí do kostela farář, 
zpocený a udýchaný namáhavým během a všichni se vyhrnou ven: 
Proužek slunce se objevil nad útesem skály, farář skočil mezi vesničany, roztáhl paže a 
zvolal mocným hlasem:  Kristus je nejvzkříšenější, moje děti! Najednou mu slovo 
"vzkříšen" připadalo tuze ubohé. Příliš běžné, že nedokáže pojmout celé to ohromné 
poselství. A tak našel slovo větší…          Nikos  Kazantzakis - Hlášení El Grecovi 

 Víme, co se stalo s Ježíšem. Ale příběh sboru - kdesi v kopcích v malé 
kapličce, který čeká to veliké Slovo - obrací naši pozornost do současnosti. 
Velikonoční svátky a zvláště neděle vzkříšení nejsou památeční vzpomínkovou 
slavností. I my smíme s velikou nervozitou a s ještě větším očekáváním 
vyhlížet Božího posla, který nás uvede do prázdného hrobu, aby nám oznámil, 
že Ježíš v hrobu není, protože byl vzkříšen:  
Kámen je odvalen! A my myslíme na všechny balvany, pod 
kterými sténá náš svět a pod kterými se prohýbáme my sami. 
V současnosti je nejvíce do očí bijící balvan Koronaviru se vším, 
co se na něj nabaluje. Ale to jen proto, že sténáme my všichni. 
Že se nás dotýká, omezuje náš běžný život, útočí zbraní, před 
kterou se neumíme dost dobře bránit, a využil možnosti zaskočit 
člověka nepřipraveného. Tento balvan tíží a my sténáme. Ale 
svět sténá pod lavinou dalších a dalších podobně těžkých, ne-li 
těžších balvanů. A tak se cítíme zavalováni. Někdo dokonce za 
živa kamenován…  
 Ženy, které kráčely ránem ke hrobu, se ptaly: „Kdo nám 
odvalí kámen od vchodu?“ Samy jsou příliš slabé, aby dokázaly 



náhrobní balvan odvalit. Ale kdo z nás je dostatečně silný, aby 
dokázal sám odvalit těžké kameny trápení a hříchu ze své životní 
cesty? 
 Uprostřed velikonočních událostí zcela nezaslouženě  
a pouze z Boží milosti dostáváme Zachránce. K němu utíkáme.  
Na Něho se spoléháme. Jestli někdo dokáže udržet tíhu balvanů, 
která se na svět valí – která se valí na nás – na mě (!), pak jedině 
vzkříšený Kristus. Od něho přijímáme odpuštění. Do Jeho rukou můžeme vložit 
svůj život, naše obavy a trápení. On je i nám lékařem, 
pastýřem a zachráncem.  
Milé sestry, milí bratři, připomínáme si opět právě tuto 
událost a zvu Vás: sdílejme společně a přitom každý sám za 
sebe radosti z jednající Boží lásky. Přijměte v této době pro 
sebe i pro tento svět ujištění, které zabrání každé lavině. Které 
odstíní všechny (nebo téměř všechny) balvany. Slyšte a věřte: 

  „Kristus je nejvzkříšenější!“ 

Vstal jsi z mrtvých a dáváš mi jistotu, že i já mohu vstát spolu s Tebou z hrobu vlastního strachu.  
Vzkříšený Pane Ježíši Kriste, svým zmrtvýchvstáním jsi přemohl smrt. Sestoupil jsi do říše smrti a 
všechno mrtvé ve mně jsi uchopil do svých rukou, abys to znovu uvedl do světla a do života.  
Odvalil jsi kámen, který mě tíží a brání mi žít. Přeťal jsi pouta, která mi nedovolují volně se 
pohybovat. Vstal jsi z mrtvých a dáváš mi jistotu, že i já mohu vstát spolu s Tebou z hrobu 
vlastního strachu, z hrobu své temnoty a rezignace.  Ty ses po svém zmrtvýchvstání nejprve 
ukázal Marii Magdaléně a oslovils ji jménem. V setkání s Tebou zakusila, že láska odnímá smrti 
její moc.  
Dej mi uvěřit, že i mně ve smrti vyjde vstříc Tvé slovo lásky. Dej mi dnes účast na svém 
zmrtvýchvstání, ať přistupuji k druhým lidem zpříma a s nadějí,  protože také v nich je Tvá láska 
silnější než smrt.  AMEN 

Ze sborového života 

Od konce ledna nastoupila naše farářka Alžběta Hatajová zpět do služby. 
Děkujeme Janu Keřkovskému za zástup v době její mateřské dovolené.  
Život našeho sboru je již přes rok narušen omezeními, která nařídila vláda 
z důvodu pandemického onemocnění. Proto je velmi těžké zvát Vás na sborové 
aktivity. Přesto si dovolím alespoň několik pozvání (o jejich konání či nekonání 
rozhodne aktuální vládní nařízení):  
 On-line pašijové čtení na Zelený čtvrtek od 18:00 hodin.  
 Koncert ekumenické skupiny JIZEROŠ (22.5.) v Sázavě.   

Tato skupina evangelíků, katolíků, skautů z Jizerských hor u nás vystupovala při 
bohoslužbách v roce 2019.  

 Rozmanité odpoledne ke Dni Země v Sázavě. 

 Noc kostelů (28.5) 

 Loučení se školním rokem  

           
Tyto i další aktuální informace, on-line bohoslužby a jiné on-line sborové aktivity 
(biblická hodina, náboženství, konfirmandi,…) sledujte na sborových internetových 
stránkách http://sazava.evangnet.cz. 

Děkujeme všem, kteří se jakkoliv podílí finančně na chodu sboru. V současnosti 
se hůře vybírají příspěvky na Jeronýmovu jednotu, na salár a sbírky na „provoz 
sboru“. Pokud můžete přispět on-line (162 225 93 29 /0800), pomůžete tak 
k plynulému chodu sboru. Do poznámek pro příjemce prosím vpisujte účel 
finančního daru.   
Salár 

Salár je příspěvek každého 
člena církve. Je využíván pro 
běžné potřeby sboru (viz 
níže). Jeho výše je 
dobrovolná. Přesto existuje 
doporučená částka 5 % 
z čistých příjmů každého 
člena církve. 

Jeronýmova jednota 
Jde o celocírkevní fond, 
který je určen na opravy a 
investice do nemovitého 
majetku církve a sborů. 
Každý ze sborů může žádat o 
dary nebo půjčky na opravy 
kostelů, far i sborových 
domů. 

Běžné potřeby našeho sboru  
Patří sem zejména: náklady na 
energie, příspěvek na plat 
kazatele (odvod do 
personálního fondu) a 
pastorační pracovnice, 
cestovné, kancelářské potřeby, 
pojištění, údržba budov, 
příspěvek církvi (tzv. repartice) 
aj. 

Sázavský sbor a jeho členové jsou připraveni pomoci tam, kde je třeba. V této 
době se snažíme být vnímaví obzvlášť k potřebám všech, které tíží specifické 
problémy spojené s pandemickým onemocněním Koronavirem. Prosím, 
pomozte nám být vnímaví k potřebám druhých a případně nás na jejich potřeby 
upozorněte. Pokud budete potřebovat pomoci právě Vy, budete nemocní, 
budete stát o kontakt nebo budete vědět o někom, kdo by potřeboval pomoc 
či navštívit, můžete se obrátit na pastorační pracovnici Drahu Pešlovou, na 
farářku Alžbětu Hatajovou (733 646 895) nebo na kohokoli ze staršovstva či 
z křesťanské služby našeho sboru.    

Slavení bohoslužeb se sv. Večeří Páně  

•Žďár 8:30 (zahrada/modlitebna  
- dle epidemiologických nařízení) 

•Sázava 10:00 (louka nad hřbitovem/kostel 
- dle epidemiologických nařízení) 

Velký Pátek 
2. dubna  

•Žďár 8:30 (zahrada/modlitebna  

- dle epidemiologických nařízení) 

•Sázava 10:00 (louka nad hřbitovem/kostel 
- dle epidemiologických nařízení) 

Boží hod 
Velikonoční 

4. dubna 


